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نفر سوم تکواندوی جهان کسب موفقیت در بازی های المپیک را هدف 

اشرف  رامین
بزرگ خودش عنوان کرد. نخستین مرحله از رقابت های گرندپری       بازتاب

در س��ال ۲۰۲۳ در حالی امروز به پایان می رس��د ک��ه نمایندگان 
کشورمان پس از حضور در شیاپ چانگ باکو راهی رم شده اند. یک طلا و دو برنز تکواندوی ایران در 
مسابقات جهانی عملکردی ضعیف محسوب  می شد. بااین حال ناهید کیانی تاریخ ساز تکواندوی بانوان 
کشورمان در گرند پری رم نیز تا فینال پیش رفت و به مدال نقره دست یافت. ملی پوش 57 -کیلوگرم 
در فینال مقابل جید جونز انگلیسی شکست خورد و روی سکوی نایب قهرمانی ایستاد. آرین سلیمی 
اما در بین نفرات اعزامی به گرندپری رم حضور ندارد. ملی پوش 87 -یکی از دو نفری بود که توانست 
در جهانی ۲۰۲۳ باکو به مدال برسد. سلیمی در حالی به مدال برنز بسنده کرد که هدفش کسب مدال 
طلا بود. این هوگوپوش در گفت وگو با میزان روی این مسئله تأکید کرد: »قصدم رسیدن به فینال و 
کسب خوشرنگ ترین مدال بود، اما همه ناداوری را به وضوح مشاهده کردند و بابت این موضوع واقعاً 
ناراحت هستم. همین رقیب کره ای را دو ماه قبل شکست داده بودم و با تمام کیفیتی که مسابقات 
داشت فکر می کنم حقم طلا بود، اما باز هم از نظر فنی از خودم رضایت دارم.« سلیمی که برای حضور 
در هر رقابتی آماده است، قضاوت بد داوران در باکو را در تغییر رنگ مدالش تأثیرگذار خواند: »وقتی 
داور بخواهد بد قضاوت کند و روی اعصاب بازیکن باش��د کاری از دست کسی ساخته نیست، حتی 
قضاوت بد داور باعث شد کارت مربی هم بسوزد، وگرنه اگر به ضربات من امتیاز داده  می شد الان به 
عنوان طلایه دار جهانی با شما گفت وگو می کردم. من برای تمام مسابقات آماده هستم و همیشه برای 
قرار گرفتن روی س��کوی قهرمانی تلاش می کنم. اینکه در چند ماه اخیر بیشتر دیده شدم به خاطر 
کسب مدال در تیم ملی است، وگرنه من همیشه همین هستم و خداراشکر می کنم که در دو مسابقه 
اخیر نتایج خوبی به دست آوردم.«  سلیمی امیدوار است بعد از کسب سهمیه المپیک در پاریس موفق 
به کسب مدال شود: »رسیدن به المپیک شرایط سخت و خاصی دارد و باید تمام امتیازات را درو کرد، 
اما مطمئن باشید سایر بچه ها هم هرچه در توان دارند برای رسیدن به موفقیت به کار می بندند. باید 
اول سهمیه را بگیریم و بعد برای المپیک برنامه ریزی کنیم که امیدوارم با بیشترین نفرات ممکن در 
هر دو بخش مردان و زنان پای به المپیک پاریس بگذاریم. نزدیک ترین رویداد ما مسابقات دانشجویان 
جهان است که به میزبانی چین برگزار می شود و بعد از آن هم بازی های آسیایی هانگژو و گرندپری 
چین را داریم. تمام مس��ابقات مهم هستند، اما از همه مهم تر المپیک اس��ت. سعی می کنم از همه 

تورنمنت ها استفاده کنم تا بتوانم نماینده تکواندوی ایران در المپیک باشم.«

عنایتیقولطلسمشکنینداد

حمایتنشویمبازهمحسرتمیخوریم
  س��رمربی تیم فوتبال امید ایران در حاشیه آخرین تمرین این تیم 

دنیا حیدری
پیش از اعزام به تورنمنت غرب آس��یا آب پاکی را روی دست همه       چهره

ریخت! در شرایطی که همواره بعد از انتخاب سرمربی جدید همه از 
پایان دادن به حسرت چهل و چند ساله فوتبال ایران برای حضور در المپیک سخن می گویند، رضا 
عنایتی این بار در همین آغاز کار از دادن وعده صعود به المپیک س��رباز زد و تأکید کرد اگر شرایط 
مثل سال های قبل باشد، هیچ قولی نمی دهد: »بی شکتمام توان خود را به کار می گیریم تا با کسب 
بهترین نتایج موفق به شکستن طلسم حضور در المپیک ش��ویم، اما برای رسیدن به این هدف به 
کمک مسئولان و باشگاه ها نیاز داریم و اگر شرایط مثل سال های قبل پیش برود، نمی توانم قولی 
بدهم. در واقع برای رسیدن به موفقیت و شکستن این طلسم باید از همه پتانسیل مان استفاده کنیم. 
اگر قرار باشد الان با این بازیکنان کار کنیم و موقعی که باید به مس��ابقات برویم، آنها را در اختیار 
نداشته باشیم به هیچ کسی قولی نمی دهم. برای نمونه تا همین الان طبق محدودیت، دو بازیکن از 
ما جدا شده اند. هرچند در خصوص سهمیه حضور بازیکنان بزرگسال در تیم امید هنوز به جمع بندی 
نرسیده ایم، اما  از پرسپولیس، سپاهان و تراکتور نمی توانیم 

بازیکن داشته باشیم.«
س��رمربی امیدهای ایران از وضعیت فعل��ی تیم رضایت 
دارد، اما در عین حال تأکید می کند برای طلسم شکنی به 
حمایت، همکاری و توجهی به مراتب بیشتر از این حرف ها 
نیاز است: »اردوی تدارکاتی خوبی را پشت سر گذاشتیم و 
بازی با تیم ملی بزرگسالان خیلی به لحاظ روحی - روانی 
توانس��ت به بازیکنان کمک کند. امیدوارم تورنمنت عراق 
بتواند ما را به خواسته هایمان برساند و آماده بازی های آسیایی 
و مقدماتی المپیک ش��ویم. من و همکاران تمام توانمان را به 
کار می بریم تا در این دوره شرایط خوبی داشته باشیم، چراکه 
عدم مهیا بودن شرایط ما را از دستیابی به موفقیت دور می کند. 
برای نمونه مصوبه  حضور بازیکنان باش��گاهی در تیم امید باید 
قبل از اعلام برنامه لیگ اجرایی شود، هم بابت حساسیت هایی 
که در بخش مطالبات مردم وجود دارد و هم اینکه تیم ها بدانند 
چه زمانی باید بازیکن��ان را در اختیار تیم امید ق��رار دهند. اگر 
این اتفاق نیفتد دوباره باید حس��رت بزرگ��ی بخوریم. در واقع 
باید بتوانیم این مصوب��ه را بگیریم تا بتوانیم با تیم کاملی در 
میادین بین المللی رقابت کنیم. اردوی امید ها با ۳5 بازیکن 
آغاز شد و به ۲5 بازیکن رس��یدیم. هرچند برای حضور 
در تورنمنت غرب آس��یا به دلیل محدودیت ناچار به 
استفاده از ۲۳ بازیکن هس��تیم، اما مسئله مهم این 
است که در زمان لزوم بتوانیم از بازیکنانی که نیاز 
داریم، استفاده کنیم تا بتوانیم به کسب موفقیت 
در رقابت های پیش رو به خصوص کس��ب سهمیه 
المپیک امیدوار باش��یم، در غی��ر این صورت هیچ 

قولی نمی توان بابت طلسم شکنی داد.«

تیممل�یوالیبال

شیوا نوروزی
  گزارش

ایرانباپیروزیبر
چینبهاستقبال
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ویارانبهروزعطاییدرآخریندیدارشان
درناگوی�ایژاپ�نس�اعت7:10ب�همصاف

تیمملیاسلوونیمیروند.
ترس از هت تریک شکست در مصاف با چین کاملًا 
مشهود بود. بعد از باخت در ست اول مقابل چین 
همه نگران تکرار اتفاق��ات دو بازی قبلی بودیم، 
اما خوشبختانه تاکتیک های خوب و تصمیمات 
درست سرمربی اجازه گره خوردن بازی را نداد و 
تیم ایران با نتیجه ۳ بر یک اولین پیروزی خود در 

رقابت های امسال را جشن گرفت.
برگبرنده

بعد از دو باخت متوالی مقابل ژاپن و لهستان غلبه 
 بر اژدهای آسیا از نان ش��ب هم واجب تر بود تا با 
فاصله گرفتن از رتب��ه پانزدهم جدول رده بندی 
صعود ب��ه رده نهم را تجربه کنی��م. منتها این بار 
نیز والیبالیس��ت های ایران نتوانستند گام اول را 
محکم بردارند. اش��تباهات زیاد و از دست دادن 
فرصت ها باعث شد چینی ها ست نخست را ۲5 بر 
۲۳ به سود خود خاتمه دهند. بااین حال سرمربی 
وطنی با شناختی که از ش��اگردانش دارد این بار 
خیلی زود دست به تغییرات زد و برگ برنده اش 
را رو کرد. جواد معنوی نژاد و پوریا حسین  خانزاده 
دریافت کننده های قدرتی ما در ابتدای مس��ابقه 
بودند. از آنج��ا که عملک��رد معنوی ن��ژاد اصلًا 
رضایت بخش نبود، عطایی از ش��روع س��ت دوم 
مرتضی شریفی را به میدان فرستاد تا این بازیکن 

ورق را به سود ایران برگرداند. پیروزی های ۲5 بر 
15، ۲5 بر ۲۰ و ۲5 بر 14 باعث شد هم دو امتیاز 
مهم این جدال به ما برسد و همین اینکه طلسم 
ناکامی هایمان در لیگ امسال شکسته شود. در 
دیدار دیروز امین اس��ماعیل نژاد بهترین بازیکن 
 ما بود، اما انصافاً سایر نفرات نیز نسبت به دو بازی 

گذشته عملکرد به مراتب بهتری ارائه دادند.
سرعتزیاد

سرمربی تیم ملی افزایش سرعت بازی را تاکتیکی 
برای شکست چین عنوان کرد. بهروز عطایی بعد 
از اولین برد شاگردانش، موفقیت در لیگ  ملت ها 
را دشوار خواند: »همه مسابقات در لیگ ملت های 
۲۰۲۳ دشوار هستند و مقابل هر تیمی اگر درست 
بازی نکنیم و اشتباهاتی پشت سر هم داشته باشیم، 
بازنده خواهیم شد. در س��ت اول مسابقه را خوب 
شروع کردیم، اما در پوئن های حساس اشتباهاتی 
داشتیم و به دلیل دفاع چین ست را واگذار کردیم. 
هش��ت بار توپ هایمان در این ست با دفاع خنثی 
شدند، در حالی که ممکن است مقابل بزرگ ترین 
تیم های دنیا ای��ن اتفاق برایمان رق��م نخورد. در 
حمله خیلی خوب نبودی��م و هرچند جلو بودیم، 
اما ست را واگذار کردیم. در س��ت سوم بازیکنان 
متمرکزتر بازی کردند و طراحی حمله متفاوت تر 
شد. در ست اول تمام توپ های سرعتی تیم را دفاع 
کردند و در ست دوم دفاع وسط را طعمه قرار دادیم 
و بازیکنان از دفاع بلند چین عبور و توپ را تبدیل 
به امتیاز کردند. سرویس های خوبی در ست سوم 
زدیم و در مجموع بازیکنان بازی خوبی داش��تند. 
نمایش��ی قابل قبول و منظم ارائه دادیم. البته این 
تازه شروع کار است و خود را برای مسابقات سخت 
بعدی آماده می کنیم.«  عطایی با اشاره به مرتضی 

شریفی تعویض طلایی اش افزود: »دفاع چین بلند 
بود و نیاز داشتیم سرعت بازی را بالا ببریم. با توجه 
به اینکه دفاع  وسط را طعمه قرار دادیم، ارتفاع توپ 
کنار آنتن با کمک شریفی پایین تر آمد و توپ ها را 
در حمله به امتیاز تبدیل کردیم. امین اسماعیل نژاد 
هم آزادتر و با دفاع های ناقص تری رو به رو شد تا در 

تهاجم کیفیت بالاتری داشته باشد.«
نیازبهپیروزی

دریافت کننده قدرتی تیم کش��ورمان از اینکه با 
بهترین عملکرد پاس��خ اعتماد کادرفنی را داده، 
خوشحال است. مرتضی شریفی غلبه  بر چین را 
نیاز اصلی تیم ملی عنوان کرد: »بعد از دو شکست 
برابر ژاپن و لهس��تان به لحاظ ذهنی با مش��کل 
روبه رو شده بودیم و واقعاً به این پیروزی احتیاج 
داشتیم. حریف مقداری دس��ت ما را خوانده بود 
که من به بازی آمدم. خدا را شکر توانستیم پیروز 
شویم. فرقی نمی کند که کدام یک از بازیکنان در 
بازی باشند، مهم این است که برای ایران بجنگیم. 
دیدار بس��یار س��ختی مقابل اس��لوونی داریم و 
امیدوارم با آنالیز و ریکاوری خوبی که بعد از بازی 
با چین انجام می شود در بازی امروز نیز به پیروزی 

دست پیدا کنیم.«
تأکیدکاپیتانبریکحقیقت

سیدمحمد موسوی پس از پیروزی بر چین از همه 
خواس��ت یک واقعیت مهم را بپذیرند. کاپیتان 
تیم مل��ی والیبال ب��ا تأکید بر اهمیت شکس��ت 
دادن چین اظهار داشت: »بعد از دو بازی دشوار 
و واگذار کردن نتیجه در این دو دیدار پشت سر 
هم، خیلی س��خت و دش��وار بود ک��ه بتوانیم به 
مسابقات برگردیم، اما باید رو به جلو حرکت و به 
مسابقات بعدی فکر می کردیم. انرژی مثبت این 

دیدار را برای تیممان نیاز داشتیم که رو به جلو 
حرکت کنیم و برای مسابقه مقابل اسلوونی آماده 
شویم. تجربه  من نسبت به سایر بازیکنان بیشتر 
است و باید به بازیکنان جوان کمک کنم. تیم ملی 
والیبال ایران تغییر نس��ل داده و تع��داد زیادی 
بازیکنان 18 تا ۲1 ساله در ترکیب تیم هستند. 
باید از آنها حمایت کنم تا روند رو به رشد خود را 
ادامه دهند. تنها مسئله این است که باید مبارزه 
کنیم. کشورمان از نظر سطح کیفی در حد پنج 
یا شش تیم برتر جهان نیست. باید بیشتر از اینها 
پیشرفت و مبارزه کنیم تا پیروز بازی های بزرگ 
شویم. در حال حاضر می توانیم تیم هایی مانند 
چین را شکست دهیم، اما اگر بخواهیم در مقابل 
تیم هایی همچون برزیل به پیروزی برسیم باید 
از نظر تکنیکی پیشرفت خیلی بیشتری داشته 
باشیم. نسل جدید والیبال ایران از نظر فیزیکی 
بهبود یافته است، اما باید بیش��تر بازی کنیم تا 
از نظر تکنیکی و تاکتیکی پیش��رفت کنیم و در 

مسابقات بیشتری پیروز شویم.«
نبردسخت

اسلوونی چهارمین حریف ایران در لیگ  ملت های 
والیبال امس��ال اس��ت. این تیم دیروز دست به 
کار بزرگی زد و فرانس��ه را ۳ بر یک مغلوب کرد. 
خروس ها قهرمان المپیک هس��تند و با تکیه بر 
مدال طلای این بازی ها به لیگ  ملت ها آمده اند، 
اما اولین باخت ش��ان مقابل اسلوونی رقم خورد. 
اسلوونی در نخستین دیدار خود در این تورنمنت 
صربستان را ۳ بر یک شکست داد، اما پس از آن 
۳ بر صفر به بلغارستان باخت. شاگردان گئورگی 
کرتو منتظرند در مقابل ایران سومین برد خود در 

لیگ  ملت ها را ثبت کنند.
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برایپهلوانیکهفوتبالنیازمندمراماوست

خداحافظ»مَرد«
محمد انصاری از فوتبال خداحافظی کرد، مث��ل خیلی های دیگر که 
روزی خداحافظی می کنند، اما در این میان یک علامت س��ؤال بزرگ 
وجود دارد؛ مگر در این فوتبال پرحاشیه و فاسد چند تا محمد انصاری 
داریم که اینگونه غریبانه خداحافظی کند و برود؟! بازیکنی که حداقل ما 
خوب می دانیم به سبب نوع نگاهش از فوتبال رانده شد تا فوتبال بماند 
برای آنهایی که خوب بلدند گربه رقصانی کنند و به وقتش پول بیت المال 
را بگیرند و آب به آسیاب دشمن بریزند. نمونه هایش در جریان اتفاقات 
سال گذش��ته زیاد دیده ش��د، همان روزهایی که محمد انصاری تنها 
مشغله اش رسیدگی به بچه های کم بضاعت زمین فوتبال محله هروی 
بود، اما عده ای دیگر با لباس فوتبال همصدا با رسانه های معاند آتش بیار 

معرکه اغتشاشات و فتنه شدند.
محمد انصاری خداحافظی کرد تا برود و باز هم به دور از تمام سروصداها 
به کار خودش برسد. به باورها و اعتقاداتش بدون شو و شعار، بدون بزک 
کردن و تظاهر، بدون نمایش پیش چشم حریص رسانه ها، بدون ادا و 
اطوار و ریا کاری  و بدون نمازهای آنچنانی جلوی دوربین. برود و با خیال 
راحت بچه های شهدا را در آغوش بگیرد یا مشغول جمع آوری جهیزیه 
برای خانواده های نیازمندی شود تا نکند نوعروسی حسرت به دل باقی 
بماند. برود و درگیر تهیه ارزاق برای مستمندان شود. برود در مدرسه 
فوتبالش به راه و رسم شهید »ابراهیم هادی« شاگرد تربیت کند و بعد 
بیاید در محله ه��روی و تلاش کند بچه های کم بضاعت جنوب ش��هر 

چیزی برای فوتبالیست شدن کم نداشته باشند.
محمد انصاری شاید تنها بازیکن تاریخ فوتبال باشد که با همان تیپ و 
قیافه ای که آمد، رفت. زورش به فوتبال نرسید، فوتبالی که فقط پول 
را می شناس��د. محمد انصاری بلد نبود، به همین خاطر هم از فوتبال 
رفت. خداحافظی او از فوتبال فق��ط به خاطر این بود که فضای فوتبال 
را برنمی تافت، نه اینکه دوران فوتبالش تمام شده باشد. در فوتبالی که 
برنامه می ریزند برای بازیکنی که همین حالا هم در جبهه معاندان است 
خداحافظی ملی بگیرند نباید هم جایی برای امثال انصاری پیدا شود. 

آقای مهدی تاج حواست هست؟ البته که نه!
رئیس فدراس��یون این روزها هوش و حواسش را س��پرده جایی دیگر که 
اگر اینجا بود اصلًا نباید اجازه می داد که در فوتب��ال ایران با امثال محمد 
انصاری که تعدادشان به انگشتان یک دس��ت هم نمی رسد اینگونه رفتار 
شود. حالا پشت سر هم پست بگذارند و فضای مجازی را پر کنند از تعریف 
و تمجیدهای بیهوده با الفاظ بیهوده تر. محمد انصاری آن زمان که قهرمان 
بود و پیروز میدان ها دنبال این چیزها نبود. او امروز هم به تعریف و تمجید  
نیازی ندارد، اما فوتبال ایران برای درست ش��دن به امثال او نیاز دارد. به 
امثال او که طلب چند میلیاردی اش از پرسپولیس را یکجا به بچه های یتیم 
بخشید. به امثال او که منش پهلوانانه و محجوبیتش تا همیشه در یادمان 
می ماند و می دانیم هر وقت دلتنگش ش��دیم باید کجا سراغش را بگیریم. 

هرچند هنوز هم بی سروصدا کارش را می کند و از رسانه ها فراری است.

تلاشبرایمتقاعدکردنمنتقدانقانونسقفبودجه

تاج:فیرپلیمالی
بایدرعایتشود

 حضور تاج در تمرین تیم ملی امید فرصت خوب��ی بود برای خبرنگاران 
تا برای گرفتن پاسخ پرسش هایشان او را دوره کنند. هرچند که فوتبال 
حاشیه های پرتعداد و ناتمام کم ندارد، اما بی شک آنچه این روزها بیش از 
هر چیز دیگری ذهن مردم و رسانه ها را درگیر کرده قانون سقف بودجه 
است. قانونی که فوتبال باشگاهی ایران نظیر آن را بارها و بارها شاهد بوده، 

قوانینی که نه ضمانت اجرایی داشتند و نه نتیجه مثبتی در پی!
رئیس فدراسیون فوتبال، اما با اشاره به اینکه هر قانون و بخشنامه ای 
مخالفان و موافقانی را دارد، س��عی دارد نشان دهند شنونده مخالفان 
و منتقدان هم هس��ت: »فصل این بحث هاست. در رس��انه ملی دیدم 
یکسری موافق این طرح هستند و یکسری نیز مخالف. این کار درست 
است، چون نباید هر بخشنامه ای داده  شود، همه تعریف یا دفاع کنند 

و بگویند بهترین است.«
با این وجود با ظرافتی مثال زدنی مخالفان را ناآگاه می خواند و سعی دارد 
اشراف خود به امور باشگاه ها را به رخ بکشد و به این شکل قانون تصویب 
شده را معقول و منطقی بخواند: »سفره فوتبال نباید کوچک شود، اما 
باید تلاش کنیم فیرپلی)Fair Play(  مالی رعایت شود. سه موضوع 
برای ما مطرح است؛ یکی اینکه ش��ما از تراز مالی باشگاه ها مانند من 
اطلاع ندارید. شک نکنید ادعای درستی است. من تراز مالی باشگاه ها 
را یک به یک دیده ام و در هیچ باشگاهی سوددهی وجود ندارد. از موارد 
فیرپلی مالی یکی این است که هزینه ها را باید کنترل و دیگری اینکه 
درآمدها را احصا کرد. الان درآمد باشگاه هایمان از کجاست؟ توانستیم 
حق پخش را بگیریم؟ الان که مشغول حذف حق پخش از برنامه هفتم 
توسعه هستند. یکی از مواردی است که امیدوارم مجلس به ما کمک 
کند و در برنامه  هفتم توسعه بگذارد یا حداقل شکل آن به گونه ای باشد 
که گرفتاری ها حل ش��ود. این جزو مراحل صدور مجوز حرفه ای لیگ 
قهرمانان آسیاست و اتفاقاً  جزو دستور هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال 

برای نشست فردا هم به شمار می رود.«
رئیس فدراسیون خوب می داند منتقدان به قانون وضع شده مخالفتی 
با کاهش دستمزد مربیان و بازیکنان ندارند و تمام حرف آنها نداشتن 
ضمانت اجرایی این مسئله است: »ضمانت اجرایی ابلاغیه سقف قرارداد 
این است که کمیته انضباطی دو بند دارد؛ فردا روی این موارد در نشست 
هیئت رئیسه بحث می ش��ود و هیچ کدام از آنها تصویب شده نیست، 
چون دیدم همه می گویند خوب است، اما ضمانت اجرایی آن کجاست. 
اگر کسی خارج از موارد ذکر ش��ده ثبت کند، طرف مقابل می تواند به 
کمیته انضباطی اعتراض کند و نتیجه ۳ بر صفر شود. دومین ضمانت 
اینکه جریمه های مالی در نظر بگیریم تا کسی نرود که خارج از آن ثبت 
کند. یک بار برای قرارداد بازیکنان این تجربه را داشتیم، اما ما الان برای 

قرارداد بازیکن قرارداد نداریم و این مربوط به باشگاه هاست.«
تاج ادامه داد: »یکسری از دوستان با توجه به تجربه شکست طرح سقف 
قرارداد در گذشته و کنار هم گذاشتن و مقایسه آن دست به انتقاد می زنند. 
بله، این طرح برای بازیکنان شکست خورده بود. اما ما این بار ابلاغیه را برای 
بازیکنان قرار ندادیم، بلکه قانون جدید مربوط به کل اعضای تیم است. در 
واقع این بار آمدیم برای بودجه باشگاه ابلاغیه صادر کردیم. طبق آن چیزی 
که در فوتبال دنیا و مجوز حرفه ای وجود دارد، می گویند در فدراس��یون 

فوتبال و لیگ خودتان چقدر می خواهید هزینه کنید.«

سنگبزرگتاجبراینزدن!
ظاهراً فدراس��یون فوتبال در اجرای قانون س��قف بودجه جدی 
اس��ت! قانونی که جهت جلوگیری از ریخت و پاش باشگاه ها در 
فصل نقل و انتقالات وضع شده، اما کمتر کسی به اجرای اصولی 

و دقیق آن باور دارد.
تردیدی نیس��ت که باید جلوی رش��د بی رویه و بی منطق رقم قرارداد 
بازیکنان و مربیان گرفته شود، خصوصاً که هیچ ضابطه و معیاری نیز 
پشت این افزایش قیمت ها نیست. با این وجود با حرف نمی توان جلوی 
این بدعت نادرست را گرفت و مانع از آن شد، به خصوص که کمتر کسی 
است که نداند سنگ بزرگ علامت نزدن است و فوتبال ایران تجربه این 

یک مورد را دارد، تجربه ای که استفاده ای از آن نمی شود!
بی بندوباری باشگاه ها در پرداختی ها نه فقط جیب ملت را خالی کرده 
که بدهی های هنگفتی نیز روی دس��ت فوتبال ایران گذاش��ته است، 
چراکه عمل به تعهدات مالی برای مدیران نالای��ق و ناکارآمد فوتبال 
ایران هیچ گونه معنا و مفهومی ن��دارد، به طوری که در پایان هر فصل، 
فیفا شکایت های بسیاری از باش��گاه های ایران دریافت می کند. اتفاق 
ناگواری که در کنار رشد بی رویه رقم قراردادها، مسئولان را بر آن داشته 
تا آس��تین بالا بزنند و قدمی برای حل این مشکل بردارند، اما تجربه و 
همچنین ظواهر امر نشان می دهد آقایان در راه درست قدم برنداشته اند 

که اگر غیر از این بود شاهد شعارهای خوش آب و رنگ نبودیم.
مهم ترین انتقاد به قانون س��قف قرارداد نداش��تن ضمانت اجرایی آن 
بود. هرچند که وزیر ورزش مدعی بود متخلفان در این راستا به کمیته 
انضباطی ارجاع داده می شوند، اما این پاسخ نتوانست افکار عمومی را 
قانع کند. همانطور که ادعای تاج نمی تواند چندان امیدوار کننده باشد. 
رئیس فدراسیون فوتبال مدعی است در صورت تخطی از قانون سقف 
قرارداد، نتیجه بازی تیم خاطی ۳ بر صفر می شود، اما این ادعا بزرگ تر 
از آن است که قابل باور باش��د، خصوصاً که فدراسیون از عملی کردن 
تهدیداتی به مراتب پیش پا افتاده تر از این مورد سر باز زده و تجربه ثابت 
کرده اینگونه خط و نشان کشیدن ها تنها در حد حرف است و هرگز به 
مرحله اجرا نمی رسد. با این وجود گویا بازی با افکار عمومی و به سخره 
گرفتن آن به یکی از تفریحات فدراسیون فوتبال تبدیل شده، چراکه 
تمام ادعاهای مطرح شده توسط رئیس فدراسیون و تهدیداتی که تاج 
مطرح می کند نمایشی بیش نیست. نمایش��ی که بارها و بارها به اجرا 

درآمده و کمتر کسی است که از پایان آن ناآگاه باشد. 
این نخس��تین بار نیس��ت که فدراس��یون فوتبال خیلی جدی و قاطع از 
برخورد با متخلفان می گوید، اما تمام این خط و نش��ان کشیدن ها برای 
قبل از شروع رقابت های لیگ است و حافظه فوتبال ایران تا امروز هیچگونه 
برخورد جدی و قاطعی از فدراس��یون به یاد نمی آورد! درحالی که تعداد 
مماشات ها قابل ش��مارش نیس��ت. با این وجود آنچه به این بی اعتمادی 
دامن می زند، ادعای جالب توجه تاج در خصوص وضعیت تیم های بدهکار 
است. رئیس فدراسیون فوتبال مدعی اس��ت از 16 تیم لیگ برتر 14 تیم 
بدهی ندارند و این مسئله را توفیق خوبی برای کشور می داند، اما این ادعا 
با توجه به شرایط نامناسب اکثر تیم های لیگ که توان پرداخت مطالبات 
بازیکنان خود را نداشتند قابل باور نیست و به نظر می رسد فرار رو به جلوی 
فدراسیون است برای مماشات با تیم هایی که در فصل آتی از قانون سقف 
قرارداد تخطی خواهند کرد، اما قرار نیس��ت برخوردی با آنها شود. شاید 
هم کلیت ماجرا)تخطی از قانون( رد شود، درست مثل امروز که در کمال 
ناباوری شاهد ادعای جالب توجه تاج در خصوص عدم بدهکار بودن 14 
تیم لیگ برتری هستیم! ادعایی که قابل باور نیست، درست مثل برخورد 

سفت و سخت با متخلفانی که سقف قرارداد را رعایت نکنند.

محمدصال��ح پالیزبان به م��دال طلای مس��ابقات کامپوند کاپ 
آسیا رسید. در روز پایانی مسابقات تیراندازی با کمان کاپ آسیا 
در س��نگاپور، محمدصالح پالیزبان در فینال مس��ابقات کامپوند 
به مصاف کمان��داری از مالزی رفت و با نتیج��ه 148 بر 147 به 
پیروزی رسید و صاحب مدال طلا شد. محمدصالح پالیزبان پس 
از اس��تراحت در دور نخس��ت در دور دوم با نتیجه 147 بر 144 
مقابل کمانداری از هنگ کنگ به پیروزی رسید. وی در دور بعد به 
مصاف کمانداری از استرالیا رفت و با نتیجه 147 بر 145 به برتری 
رسید. وی در یک چهارم نهایی به مصاف نماینده فیلیپین رفت و با 
نتیجه 147 بر 146 به پیروزی رسید و به جمع چهار کماندار برتر 
مسابقات راه یافت. پالیزبان در مرحله نیمه نهایی با نتیجه 15۰ بر 

146 مقابل کمانداری از هند به پیروزی رسید.

طلایکاپآسیابرایکماندارایران
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